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§ 61 Upprop och val av justerare 
 
Sammanfattning 
Nämndsekreterare Philip Nilsson genomför upprop.  
 
Beslut 

1. John Roslund (M) väljs till justeringsperson och datum för justering sätts till 2023-
05-04.  
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§ 62 Ändring och fastställande av dagordning 
 
Beslut 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden fastställer dagordningen med följande 
ändringar:  
- Nämndinitiativ från Moderaterna - Säkerställa att utdelade betyg motsvarar 
faktiskt kunskap, läggs till på dagordningen efter ärende "Uppdrag från 
kommunfullmäktige att utreda och införa en maxgräns på antal elever per kurator 
och skolpsykolog".  
- Nämndinitiativ från Sverigedemokraterna - Tydliggör stödinsatserna, läggs till på 
dagordningen direkt efter nämndinitiativet från moderaterna.  
- Uppdrag åt gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen att erbjuda kommunal 
vuxenutbildning i svenska (SFI) för ukrainska medborgare skyddade enligt 
massflyktsdirektivet i Malmö stad, läggs till på dagordningen efter ärende "Rapport- 
kvalitet och inflytande samt trygghet och studiero i vuxenutbildningen".  
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§ 63 Beviljande av närvaro- och yttranderätt 
 
Beslut 

1. Mirjam Katzin, regeringskansliet, beviljas närvaro- och yttranderätt vid dagens 
sammanträde.  
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§ 64 Information: Rapport - Med kippa på möllan? En rapport om att 
stärka judiskt liv i Malmö 

GYVF-2023-1542 
 
Sammanfattning 
Mirjam Katzin, regeringskansliet, informerar om sin rapport - Med kippa på Möllan, En 
rapport om att stärka judiskt liv i Malmö.  
 
Beslut 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har tagit del av informationen.  

Beslutsunderlag 
• Med_kippa_pa_Mollan_MalmoStad_2022_MirjamKatzin 
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§ 65 Information 
 
Sammanfattning 
- Preliminär antagningsrapport för gymnasieskolan 2023/24, antagningschef Cecilia 
Jönsson 
- Verkssamhetsrapportering gymnasieutbildningen och vuxenutbildningen, 
utbildningschefer Niklas Anderberg och Jonas Svensson 
- Elprogrammet på Universitetsholmen utifrån inkomna synpunkter från lärare, 
utbildningschef Niklas Anderberg 
  
 
Beslut 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har tagit del av informationen.  
   

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras mellan klockan 10:10 - 10:25. 
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§ 66 Rapport kvalitet och inflytande samt trygghet och studiero 
vuxenutbildningen 

GYVF-2023-1076 
 
Sammanfattning 
Rapport Elevers inflytande och trygghet inom vuxenutbildningen 2022, utgår från 
skollagen 4, 5 och 6 kapitel och utvärderar nämndens arbete med 
kommunfullmäktigemålen inom målområdet Trygghet och delaktighet. 
Rapporten fokuserar på verksamheternas demokratiuppdrag med tydliga kopplingar till 
elevers delaktighet och värdegrundsfrågor och elevers möjlighet till inflytande över 
utbildningen. Vidare följer rapporten upp verksamheternas arbete med trygghet och 
studiero, förmedlingen och för-ankringen av respekt för de mänskliga rättigheterna och de 
grundläggande demokratiska värde-ringarna. Rapporten utvärderar även huvudmannens 
arbete kring diskriminering och kränkande behandling. Avslutningsvis följs huvudmannens 
klagomålshantering upp. 
 
Beslut 
1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner rapporten kvalitet och inflytande 
samt trygghet och studiero inom vuxenutbildningen och lägger den till handlingarna. 
  
   

Reservationer och särskilda yttranden 
Vänsterpartiet (V) anmäler ett särskilt yttrande enligt separat bilaga.  
John Roslund (M) anmäler ett särskilt yttrande för moderaterna enligt separat bilaga. 

Beslutsunderlag 
• Protokollsutdrag §59 GVNAU Rapport kvalitet och inflytande samt trygghet och 

studiero vuxenutbildningen 
• G-Tjänsteskrivelse GVN 2023-04-10 Rapport Kvalitet och inflytande samt trygghet 

och studiero - Vuxenutbildningen 
• Rapport kvalitet och inflytande samt trygghet och studiero vuxenutbildningen 2023-

04-11 
• Särskilt yttrande Vänsterpartiet ärende 5 - Stärk hbtqia+personers möjligheter till 

utbildning i svenska Vänsterpartiet 2023-04-28_ 
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Särskilt yttrande 
 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Sammanträde 2023-04-28 
Ärende 5: Rapport kvalitet och inflytande samt trygghet och studiero, vuxenutbildningarna 

 

Stärk hbtqia+-personers möjligheter – undersök alternativa former för undervisning 
Vänsterpartiet ser glädjande på att nämnden och förvaltningens verksamheter i rapporten 
säger sig fortsätta prioritera värdegrundsarbetet och arbetet med insatser för att stärka 
demokrati, delaktighet och sammanhållning under 2023 och ställer sig positiva till arbetet 
med att förebygga såväl våld i nära relationer som antisemitism och främja normkritiskt 
arbete.  
 
Om nämnden och förvaltningen menar allvar med sitt arbete, bör man dock se över det 
faktum att det kan finnas ett stort mörkertal hbtqia+-personer som i dagsläget inte vågar ta 
del av vuxenutbildningen i svenska på grund av diskriminering, en verklighet där 
transpersoner är särskilt utsatta, både i och på vägen till och från skolan. Om detta gick att 
läsa i Sydsvenskan den 10:e april 2023, i vilken två studenter från en Sfi-skola i Malmö 
intervjuas samt RFSL som uttrycker att man vill se en separat svenskutbildning för hbtqi-
flyktingar – inte som en permanent lösning, men som ett sätt för hbtqia+-personer att få 
utbildning i svenska och integrera sig i samhället.1 I artikeln kan vi läsa att många döljer sin 
sexuella läggning och att det finns ett mörkertal trans-flyktingar som önskar men inte vågar 
studera på grund av diskriminering och rädsla för våld eller hot om våld. Barbora Majdisova, 
projektledare för RFSL Newcomers i Malmö säger även att RFSL har nära kontakt med lärare 
på flera vuxenutbildningar för invandrade och säger att många jobbar hårt med mångfald 
men att resurserna inte räcker till.  
 
Vänsterpartiet vill därför öppna upp för en kommande dialog och samarbete i nämnden, 
gärna i samarbete med RFSL, kring eventuella möjligheter att skapa former för undervisning 
för det eventuella mörkertal hbtqia+-personer som idag inte kan ta del av 
vuxenutbildningen i svenska och således hitta vägar in i samhället. 
 

 
1 Inas Hamdan, Diskriminering på Sfi-kursen, Sydsvenskan 2023-04-10  
https://www.sydsvenskan.se/2023-04-10/diskriminering-pa-sfi-kursen-utbildning-har-blivit-smartfyllt-
for-mig 
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Vidare ser vi gärna att man undersöker möjligheter att ta fram pedagogiskt material kring 
hbtqia+ för vuxenutbildningen, gärna tillsammans med civilsamhället och organisationers 
kunskap i frågan och på lättillgängligt språk. Detta skulle möjliggöra för fler samtal som 
främjar förståelse och motverkar diskriminering, samtidigt som ett gediget och välgrundat 
pedagogiskt material avlastar lärares arbetsbörda. 
 
I rapporten om inflytande och trygghet, s. 3, går att läsa att ”utbildningen ska utformas på 
ett sådant sätt att alla elever tillförsäkras en skolmiljö som präglas av trygghet och 
studiero”, 2 att huvudmannen enligt skollagen ansvarar för att det genomförs åtgärder för 
att förebygga och förhindra att elever utsätts för kränkande behandling (s. 11) samt att 
huvudmannen ska se till att det varje år upprättas en plan med en översikt över de åtgärder 
som behövs för att förebygga och förhindra kränkande behandling.3 Avslutningsvis tydliggör 
läroplanen för vuxenutbildningen att ingen ska utsättas för diskriminering som har samband 
med kön, etnisk tillhörighet, religion eller annan trosuppfattning, könsöverskrivande 
identitet eller uttryck, sexuell läggning, ålder eller funktionsnedsättning samt att alla 
tendenser till diskriminering och kränkande behandling aktivt ska motverkas.4 
 
På den här grunden menar Vänsterpartiet att det finns starka skäl för nämnden och 
förvaltningen att öppna upp för en dialog med RFSL för att hitta trygga former för hbtqia+-
personer att kunna ta del av den kommunala vuxenutbildningen i svenska.  
 
Fler språk främjar ökad tillgänglighet och förståelse 
Vänsterpartiet ser glädjande på att informationen om vart elever kan vända sig för att få 
hjälp med klagomål, kränkande behandling eller dylikt översätts till de större språken inom 
Sfi, men ser gärna att man fördjupar och utvecklar detta arbete så att det omfattar fler 
språk, med målet att nå ut med informationen till fler elever i nämndens och förvaltningens 
verksamheter. Detta för att kunna stärka arbetet med jämställdhet och delaktighet samt 
fånga upp eventuell diskriminering, så som nämnden och förvaltningen säger sig vilja göra 
under år 2023.  
 
 
Malmö, 2023-04-27 
Kristian Månsson och Ana Süssner Rubin 
 
Med instämmande av 
Ellen Cederblad Arnesson och Vilmer Andersen 

 
2 SFS 2010:800. Skollag. Stockholm: Utbildningsdepartementet. 5 kap 3 §  
3 SFS 2010:800. Skollag. Stockholm: Utbildningsdepartementet. 6 kap 8 § 
4 SFS 2010:800. Skollag. Stockholm: Utbildningsdepartementet. 6 kap 9 § 
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Särskilt yttrande 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden  

Datum 2023-04-28 

Ärende 5. Rapport kvalitet och inflytande samt trygg-

het och studiero vuxenutbildningen 

 

81% av eleverna känner sig helt eller delvis trygga och 83% ansåg att deras skola var helt 

eller delvis fri från diskriminering i vår vuxenutbildning. Det innebär att var femte elev inte 

känner sig trygg och var femte elev känner att skolan inte är fri från diskriminering. En oac-

ceptabelt hög siffra. Vi talar om vuxna människor och allt under 95% måluppfyllelse är ett 

misslyckande. Samtidigt läser vi i massmedia hur HBTQ-personer känner sig diskriminerade 

i vuxenutbildningen, förvisso handlar reportaget om utbildningsinsatser finansierade av kom-

munen men utförda av folkhögskolan, men det är naivt att tro att likartad problematik inte 

skulle förekomma i vår verksamhet. 

Vi moderater förutsätter att förvaltningen och politiken tar krafttag i frågan. Felaktiga beteen-

den måste få tydliga omedelbara konsekvenser. Den signalen måste sändas ut till de som 

inte kan följa våra samhällsnormer, våra studenter och personal måste alltid fredas. 

 

John Roslund (M) Mats Mattsson (M) Malin Ahlström (M) 

Med instämmande av 

Lena Hjalmarsson (M) Ahmad Marof Jaro (M) Jonathan Rosenqvist (M) 
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§ 67 Uppdrag åt gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen att 
erbjuda kommunal vuxenutbildning i svenska (SFI) för ukrainska 
medborgare skyddade enligt massflyktsdirektivet i Malmö stad 

 
Sammanfattning 
Regeringen har i till Riksdagen överlämnad ekonomisk vårproposition och 
vårdändringsbudget för år 2023 föreslagit att Sveriges kommuner ska få 100 miljoner 
kronor i statsbidrag för att erbjuda kommunal vuxenutbildning i svenska (SFI) för personer 
med skydd av det så kallade massflyktsdirektivet. Målgruppen är de som har flytt från kriget 
i Ukraina.  
Utbildningschef för vuxenutbildningen Jonas Svensson föredrar i ärendet.  
 
Beslut 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden uppdrar åt gymnasie- och 
vuxenutbildningsförvaltningen att förbereda och erbjuda kommunal 
vuxenutbildning i svenska (SFI) för ukrainska medborgare skyddade enligt 
massflyktsdirektivet. Utbildningen ska ske på samma villkor som för övriga elever i 
den kommunal vuxenutbildningen. 

   

Yrkanden 
Juan-Tadeo Espitia (S) yrkar på att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden uppdrar åt 
gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen att förbereda och erbjuda kommunal 
vuxenutbildning i svenska (SFI) för ukrainska medborgare skyddade enligt 
massflyktsdirektivet. Utbildningen ska ske på samma villkor som för övriga elever i den 
kommunal vuxenutbildningen. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det bara finns ett förslag till beslut och ställer proposition på 
sitt resta yrkande. Ordförande finner att nämnden beslutat bifalla detsamma.  
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§ 68 Yttrande över skolinspektionens tematiska kvalitetsgranskning av 
kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare (sfi) 

GYVF-2022-1941 
 
Sammanfattning 
Skolinspektionen har genomfört en tematisk kvalitetsgranskning av kommunal 
vuxenutbildning i svenska för invandrare (sfi) på Merit Malmö. Skolinspektionen 
genomförde granskningen mellan den 24 och 27 oktober 2022. I Skolinspektionens beslut 
daterat 2022-12-02 framgår att arbetet inom områdena Undervisning utifrån elevernas behov, 
förutsättningar och mål samt Ett undervisningsinnehåll för kommunikation och deltagande i vardags-, 
samhälls-, studie- och arbetsliv behöver utvecklas. 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden (GVN) har tagit del av Skolinspektionens beslut 
och påbörjat ett arbete för att höja verksamhetens kvalitet inom identifierade 
utvecklingsområden.  
Föreliggande tjänsteskrivelse (GYVF-2022-1941-15) och yttrande (GYVF-2022-1941-
16) innehåller en redogörelse för arbetet som påbörjats och genomförts utifrån 
Skolinspektionens beslut. 
 
Beslut 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslutar att godkänna förvaltningens 
förslag till yttrande och skickar detsamma till Skolinspektionen. 

  
   

Reservationer och särskilda yttranden 
John Roslund (M) anmäler ett särskilt yttrande från Moderaterna enligt bilaga.  
  

Beslutet skickas till  
Skolinspektionen 

Beslutsunderlag 
• Protokollsutdrag §60 GVNAU Yttrande över skolinspektionens tematiska 

kvalitetsgranskning av kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare (sfi) 
• G-Tjänsteskrivelse 2023-04-28 Yttrande över Skolinspektionens beslut efter 

tematisk kvalitetsgranskning av kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare 
(sfi) på Merit 

• Yttrande över Skolinspektionens beslut efter tematisk kvalitetsgranskning av 
kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare (sfi) på Merit 

• Beslut kvalitetsgranskning Svenska för invandrare (sfi) på Merit 
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Särskilt yttrande 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden  

Datum 2023-04-28 

Ärende 6. Skolinspektionens tematiska kvalitets-

granskning av kommunal vuxenutbildning i svenska 

för invandrare (SFI) 

Vi moderater har samma bild som skolinspektionen, vilket vi nämnt tidigare. Vi är mycket 

tveksamma till distansundervisning av vår svenska för invandrarundervisning (SFI). ”Rektorn 

och eleverna behöver utveckla undervisningen på distans så eleverna ges rika och varierade 

möjligheter att öva på muntlig interaktion och produktion.” Utöver att vår skola behöver ut-

veckla sin undervisning på distans menar vi att man tappar en viktig del i distansundervis-

ning, nämligen kroppsspråk och allt annat som det fysiska mötet bidrar med. Vad som var 

riktigt anmärkningsvärt under mötet var dock det beteende som delar av styret uppvisade 

gentemot våra synpunkter. En ytterst grundläggande princip med demokratin är att respek-

tera varandras olika åsikter, därmed inte sagt att man måste dela åsikten. Där har tyvärr de-

lar av styret en stor och synnerligen viktig resa att göra. 

Slutligen inser vi att distansundervisning är mer kostnadsekonomiskt för vår verksamhet, 

men SFI-undervisningen är på tok för viktig för de enskilda individernas fortsatta integrering 

och självförsörjning för att spara på. Sedan måste utförarna vara de som avgör vilka under-

visningsformer som är mest lämpliga och som det ser ut idag så menar såväl moderater som 

Skolinspektionen att distansundervisningen inte är bra nog. 

 

John Roslund (M) Mats Mattsson (M) Malin Ahlström (M) 

Med instämmande av 

Lena Hjalmarsson (M) Ahmad Marof Jaro (M) Jonathan Rosenqvist (M) 
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§ 69 Återrapportering utveckling av verksamhetsförlagd utbildning (VFU) 
som en resurs för kompetensförsörjning 

GYVF-2022-2067 
 
Sammanfattning 
Gymnasie – och vuxenutbildningsförvaltningen har tecknat ett nytt ramavtal om 
verksamhetsförlagd utbildning i lärarutbildningarna i Skåne och västra Blekinge 2022 som 
gäller samtliga av förvaltningen skolor. Det är ett antal VFU-studenter från andra lärosäten 
i Sverige vilket innebär att det totala antalet VFU-studenter på förvaltningens enheter är ca 
200 i omlopp. VFU-studenter är en viktig rekryteringsbas för förvaltningen. En framtida 
utmaning är att förvaltningen måste rusta för fler VFU-platser än det som finns tillgängliga 
i dagsläget. Hur detta kommer att se ut kommande år är svårt att prognostisera. 
  
 
Beslut 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner Återrapportering utveckling av 
verksamhetsförlagd utbildning (VFU) som en resurs för kompetensförsörjning och lägger den 
till handlingarna.  

  
   

Ungdomsrådets yttrande:  
Ungdomsrådet har 2023-04-13 § 6 inkommit med följande yttrande över frågan om hur de 
anser att det är att ha lärarstudenter i deras klassrum och om det är värdefullt:  
Ungdomsrådet anser att det är positivt med närvarande lärarstudenter i klassrummen vid 
rätt läge då de är lätta att relatera till, de har med sig ny kunskap och bidrar med nya 
perspektiv på undervisningen samt att praktiken bidrar till att studenterna blir bättre lärare i 
framtiden. 

Beslutsunderlag 
• Protokollsutdrag §61 GVNAU Återrapportering utveckling av verksamhetsförlagd 

utbildning (VFU) som en resurs för kompetensförsörjning 
• Tjänsteskrivelse 2023-04-12 - Återrapportering utveckling av verksamhetsförlagd 

utbildning (VFU) som en resurs för kompetensförsörjning 
• Återrapportering VFU 2023 GYVF-2022-2067 revidering efter arbetsutskottet 
• Utdrag från minnesanteckningar för ungdomsrådet 230413 § 6 Yttranden från 

ungdomsrådet 
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§ 70 Yttrande över remiss från Utbildningsdepartementet - Statens 
skolverks förslag till nationell digitaliseringsstrategi för 
skolväsendet 2023-2027 

GYVF-2023-1148 
 
Sammanfattning 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden (GVN) har fått möjlighet att yttra sig om 
Skolverkets förslag till Nationell digitaliseringsstrategi för skolväsendet 2023–2027. 
Den förslagna nationella digitaliseringsstrategin för skolväsendet 2023–2027 fokuserar på 
elevers digitala kompetens och på användningen av digitala lärresurser i undervisning och 
lärande. Strategin innehåller två övergripande mål med tillhörande delmål. Delmålen utgår 
från sju särskilt prioriterade områden där Skolverket bedömer att skolväsendet behöver ta 
kliv framåt. Syftet med den nationella digitaliseringsstrategin är att peka ut en gemensam 
riktning för det fortsatta arbetet under åren 2023–2027 för att på så sätt öka likvärdigheten 
i förskola, skola och vuxenutbildning.  
I tjänsteskrivelse (GYVF-2023-1148-3) med medföljande förslag till yttrande (GYVF-2023-
1148-4) framgår förvaltningens synpunkter på förslaget till nationell digitalisstrategin för 
skolväsendet 2023-2027.  
Föreliggande förslag till yttrande klargör att GVN instämmer i den nationella 
digitaliseringsplanens skrivning om att samhällets digitalisering skapar både nya möjligheter 
och utmaningar för skolväsendets arbete. GVN saknar genomgående referenser till elever 
och personal inom skolformen anpassad gymnasieskola (gymnasiesärskola). GVN betonar 
vikten av att denna skolforms perspektiv synliggörs i en nationell digitaliseringsstrategi med 
ambitionen att omfatta alla elever. Även om vuxenutbildningen nämns i 
digitaliseringsstrategin saknas beskrivningar där denna skolforms utmaningar beaktas. 
GVN saknar en tydlighet kring kompetensutveckling och den digitala arbetsmiljön. GVN 
bedömer att det finns behov av en tydligare ansvarsfördelning om vem som ska göra vad 
och på vilken nivå i det nationella utbildningssystemet. GVN efterfrågar tydlighet kring 
vilken vetenskaplig grund den nationella digitaliseringsstrategin vilar på. 
 
Beslut 
1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner förslaget till yttrande över remiss 
från utbildningsdepartementet – Statens skolverks förslag till nationell digitaliseringsstrategi 
för skolväsendet 2023-2027 och överlämnar detsamma till kommunstyrelsen. 
  
   

Yttrande från ungdomsrådet 
Ungdomsrådet angav följande yttrande vid sitt sammanträde 2023-04-13 § 6:  
Ungdomsrådet anser att målen i den nationella digitaliseringsstrategin är viktiga. Det är 
positivt att skolorna får ett tydligt ansvar i att bedriva en likvärdig digital utbildning 
nationellt. 
 
I dagsläget är skolan oftast begränsad av de digitala system som skolan redan tillgängliggör. 
Samtidigt kan det finnas ett behov av att testa andra typer av digitala verktyg och innehåll. 
Ungdomsrådet anser att det är bra att skolan ska utbilda eleverna i framför allt digital 
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säkerhet, men även i källkritik, då skolans synsätt fungerar som ett komplement till tidigare 
erfarenheter. 
Det är också positivt att fysiska läromiljöer finns kvar som ett komplement till det digitala 
och att skolans pedagoger utbildas i digitala verktyg, innehåll (däribland AI-teknik), och 
lärmiljöer. 
Ungdomsrådet anser att det i dagsläget finns bristande kompetens kring detta. Genom 
utvecklad undervisning kring digitalisering kan skolan höja intresset för digitala frågor. 

Yrkanden 
Kristian Månsson (V) yrkar på att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden ska besluta att 
bifalla förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutsgång 
Ordförande Juan-Tadeo Espitia (S) ställer proposition på föreliggande förslag till beslut och 
finner att nämnden beslutat bifalla förslaget till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Kristian Månsson (V) anmäler ett särskilt yttrande enligt bilaga.  
  
  

Beslutsunderlag 
• Protokollsutdrag §62 GVNAU Yttrande över remiss från 

Utbildningsdepartementet - Statens skolverks förslag till nationell 
digitaliseringsstrategi för skolväsendet 2023-2027 

• Tjänsteskrivelse 2023-04-12 över remiss från utbildningsdepartementet - Statens 
skolverks förslag till nationell digitaliseringsstrategi för skolväsendet 2023-2027 

• Yttrande över remiss från utbildningsdepartementet - statens skolverks förslag till 
nationell digitaliseringsstrategi för skolväsendet 2023-2027 

• Statens skolverks förslag till nationell digitaliseringsstrategi för skolväsendet 2023–
2027 

• Utdrag från minnesanteckningar för ungdomsrådet 230413 § 6 Yttranden från 
ungdomsrådet 
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Särskilt yttrande gällande Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens yttrande över remiss
från Utbildningsdepartementet - Statens skolverks förslag för nationell digitaliseringsstrategi för
skolväsendet 2023-2027 (Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 230428)

Vänsterpartiet anser inte att en digitaliseringsplan direkt ska kunna styra lärares och rektorers
didaktiska överväganden. I förslaget för digitaliseringsplan uttrycks en önskan om att data ska
användas för att kunna styra och utveckla den pedagogiska verksamheten. Det föreligger en
risk att vilken data som ska samlas in och på vilket sätt detta kommer att standardiseras. Implicit
står detta i motsats mot exempelvis skollagen där det tydligt uttrycks att det är läraren själv som
beslutar kring vilka eventuella data som ska samlas in och på vilket sätt de ska användas för att
utveckla undervisningen och utgöra bedömningsunderlag för betygssättning. Därför yrkade vi
bifall till Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningens förslag till yttrande där det påpekas att
ett förtydligande kring delmål 6 att “Huvudmän, rektorer och pedagogisk personal använder data
för att utveckla och följa upp verksamheten”.

Malmö 20230428

Kristian Månsson (V)
Ana Süssner Rubin (V)

Med instämmande av

Ellen Cederblad Arnesson (V)
Vilmer Andersen (V)
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§ 71 Yttrande över ansökningar om godkännande som huvudman för 
fristående skolor 2023 

GYVF-2023-787 
 
Sammanfattning 
Skolinspektionen har till Malmö stad remitterat 4 ansökningar om godkännande av 
huvudman för fristående gymnasieskola i Malmö och i samverkansområdet Skåne och 
västra Blekinge, varav två i Malmö och två i samverkansområdet. Ansökningarna om 
godkännande som huvudman för fristående skola i Malmö utgörs av en ansökan om 
utökning av fristående gymnasieskola och en ansökan om nationellt godkänd 
idrottsutbildning (NIU). Ansökningarna om godkännande av huvudman för fristående 
skola i samverkansområdet utgörs av en ansökan om riksrekryterande utbildning och en 
ansökan om nyetablering av gymnasieskola. Skolinspektionen efterfrågar i remisserna inte 
förslag till beslut i kommunernas yttrande utan efterfrågar enbart etableringarnas 
ekonomiska, organisatoriska och pedagogiska konsekvenser som kan uppstå på lång sikt. 
Malmö stad genom gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden ges möjlighet att yttra sig 
över ansökningarna i enlighet med 2 kap. 5 § skollagen (2010:800). Nämnden yttrar sig i 
fyra remissvar, ett per ansökan. 
 
Beslut 
1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner föreslagna yttranden och 
överlämnar detsamma till Skolinspektionen. 
   

Yrkanden 
John Roslund (M) yrkar på att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden avslår 
förvaltningens förslag till yttrande. Vidare yrkar John Roslund (M) på att gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden föreslår Skolinspektionen att godkänna de fristående 
gymnasieskolorna som huvudmän.  
Ordförande Juan-Tadeo Espitia (S) yrkar på att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
bifaller förvaltningens förslag till beslut och avslår John Roslunds (M) samtliga yrkanden.  

Beslutsgång 
Ordförande upprepar förslagen och får nämndens godkännande om att han har uppfattat 
dem korrekt. Därefter ställer han förslagen mot varandra och finner att gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden beslutat bifalla hans eget yrkande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Kristian Månsson (V) anmäler ett särskilt yttrande för Vänsterpartiet enligt separat bilaga.  
John Roslund (M) reserverar sig skriftligen mot beslutet enligt separat bilaga.  
  

Beslutsunderlag 
• Protokollsutdrag §63 GVNAU Yttrande över ansökningar om godkännande som 

huvudman för fristående skolor 2023 
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• Tjänsteskrivelse 2023-04-12 avseende yttrande över ansökningar om godkännande 
som huvudman för fristående skolor 2023 

• Förslag till yttrande över Skolinspektionens remiss av Stiftelsen Bladins Skolas 
ansökan om godkännande som huvudman för utökning av en befintlig fristående 
gymnasieskola 

• Förslag till yttrande över Skolinspektionens remiss av ProCivitas Privata 
Gymnasium ABs ansökan om godkännande som huvudman för nationellt godkänd 
idrottsutbildning 

• Förslag till yttrande över Skolinspektionens remiss av Folkhögskolan Hvilans 
ansökan om godkännande som huvudman för nyetablering av en fristående 
gymnasieskola 

• Förslag till yttrande över Skolinspektionens remiss av Dans och Musikal i Lund 
ABs ansökan om godkännande som huvudman för riksrekryterande utbildning 

• Bilaga till yttranden över Skolinspektionens remisser om godkännande som 
huvudman för fristående skolor 2023 
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Särskilt yttrande gällande Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens yttrande över
ansökningar om godkännande som huvudman för fristående skolor 2023 (Gymnasie- och
vuxenutbildningsnämnden 230428)

Vänsterpartiet anser att förvaltningens förslag svar till Skolinspektionen kring hur etableringen
av friskolorna kommer att påverka kommunen stämmer väl överens med verkligheten, alltså att
det i de flesta fall råder stor risk för överetablering. Vänsterpartiets ståndpunkt är att rådande
friskolesystem med fri etableringsrättt och full ersättning till friskolorna oftast leder till stora
svårigheter för de demokratiska församlingarna att styra över hur våra gemensamma resurser
ska användas på bästa och mest effektiva sätt, vilket den här situationen understryker.

Malmö 20230428

Kristian Månsson (V)
Ana Süssner Rubin (V)

Med instämmande av

Ellen Cederblad Arnesson (V)
Vilmer Andersen (V)
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Reservation 

 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden  

Datum 2023-04-28 

Ärende 9. Yttranden över ansökningar om godkän-
nande som huvudman för fristående skolor 2023.  
 

Låt oss inleda med att vara tydliga. Vi moderater tror på den fria marknaden och just avse-
ende gymnasieskolor så hanterar de fria alternativen hälften av våra studenter. Det tycker vi 
är bra! 

I samband med att vi fick ärendet föredraget menade man att fria gymnasier och våra kom-
munala gymnasier hade olika krav på sina lokaler. Vi ställer oss mycket tveksamma att så 
skulle vara fallet utifrån lagstiftarens intentioner. Däremot kan vi tänka oss att styret i kommu-
nen liksom med förskolorna beslutat om fördyrande krav på våra kommunala skolor. Det är 
ju som sagt anmärkningsvärt att Malmös hyreskostnader för sina kommunala skollokaler är 
högre än både Göteborg och Stockholm, samtidigt som man under ärendet påstod att de fria 
skolorna hade tomma lokaler. 

Prognoser säger att antalet studenter ska öka med 4400, då är det bra om kommunen har en 
välvillig ton gentemot de fria alternativen. Intresset för att ha en tätare dialog med dessa har 
vi uppfattat vara tämligen svalt, trots att närmare 50% av våra skolresurser går till de fria al-
ternativen. 

Varför är styret så rädda för konkurrens? Vår bild är att våra kommunala gymnasieskolor är 
bra och tåler konkurrens. 

När det gäller ärendet så uttalar sig styret negativt om tre av fyra ansökningar. 

Stiftelsen Bladins skola  

Dessa önskar utöka sina program till hösten med 30 elever i ekonomiprogrammet med inrikt-
ning juridik. 

Kommunen ställer sig negativt. Bladins är en stiftelse utan vinstintresse som bistått Malmö 
med många studenter genom åren och där den föreslagna inriktningen skulle varit ytterligare 
en förstärkning för Malmös studenter. 

ProCivitas Privata Gymnasium AB 

Dessa vill starta Ekonomiprogrammet och samhällsvetenskapsprogrammet med fotboll som 
idrott till hösten med 16 elever. Svenska fotbollsförbundet anser att  Skåne har för få fotbolls-
utbildningar och har precis godkänt ProCivitas för fem år till. Man har fyra kvinnliga lands-
lagsspelare idag. Skolan har ett söktryck på 130 elever till 16 platser. Kanske beroende på 
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att MFF samarbetar med 17 grundskolor runt om i Skåne. Könsfördelningen är närmast i 
jämvikt. Man är inte en konkurrent till Malmö idrottsgymnasie. Ändå ställer sig styret negativt 
till ansökan. 

Garantiförening för Folkhögskolan Hvilan 

Barn- och fritidsprogrammet inriktning fritid och hälsa med 25 elever till hösten är en av två 
ansökningar. Båda ställer sig styret negativt till. Alla som någon gång varit i kontakt med för-
skola, äldreomsorg, sjukhus, vårdcentraler eller läser massmedia kan inte ha missat att det 
råder en enorm brist på utbildad den typ av personal. Inom förskolan är 45% utan förväntad 
utbildning. Ändå tycker styret inte att man ska låta en fri aktör försöka locka till sig ungdomar 
in i vårdyrkena. Dessutom finns lokalerna belägna i Burlövs kommun, så såväl Burlöv, 
Staffanstorp som Lundaungdomar kan tänkas söka utbildningen och torde inte riskera på-
verka vår kommun negativt. Ändå utgår styret från det. 

Avslutningsvis kan vi konstatera att det är olyckligt att Malmö fortsatt inte visar sin uppskatt-
ning för alla de fria gymnasieskolor som hjälper Malmös ungdomar att få en utbildning. Mark-
naden styr. Om det inte finns några som söker dessa tilltänkta utbildningsplatser, så kommer 
de heller inte bli verklighet. Således är det riskfritt att ge dessa tillstånd och signalen från 
kommunen vid ett positivt yttrande hade varit viktig. Som det är nu så lyser det igenom att 
styrets fokus är att hindra andra att bedriva skolor, istället för att se till Malmöungdomarnas 
bästa. 

 

Vi moderater yrkade bifall på samtliga ansökningar och då vi inte fick gehör för våra åsikter 
reserverar vi oss. 

 

John Roslund (M) Mats Mattsson (M) Malin Ahlström (M) 

Med instämmande av 

Lena Hjalmarsson (M) Ahmad Marof Jaro (M) Jonathan Rosenqvist (M) 
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§ 72 Uppdrag från kommunfullmäktige att utreda och införa en maxgräns 
på antal elever per kurator och skolpsykolog 

GYVF-2022-3445 
 
Sammanfattning 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har av kommunfullmäktige fått i uppdrag att 
utreda och införa en maxgräns på antal elever per kurator och skolpsykolog. Bakgrunden 
till uppdraget är en motion av Mohamed Yassin (MP) och Stefana Hoti (MP) om barn och 
ungas psykiska ohälsa. Kommunfullmäktige biföll 2022-03-31 motionens yrkande om att 
grundskolenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden får i uppdrag att utreda 
och införa en maxgräns på antal elever per kurator och skolpsykolog. 
Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen har tagit fram ett förslag till yttrande att 
översända till kommunfullmäktige. Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen ställer 
sig positiv till att införa en maxgräns för antalet elever per skolkurator och skolpsykolog 
inom organisationen där antal elever hanteras på övergripande huvudmannanivå och 
föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att under mandatperioden införa en 
maxgräns för antalet elever per skolkurator och skolpsykolog utifrån utredningen Bättre 
möjligheter för elever att nå kunskapskraven (SOU 2021:11). Gymnasie- och 
vuxenutbildningsförvaltningen vill samtidigt betona att en utökning av antalet 
skolpsykologer kommer att innebära en utökad kostnad och därmed behov av 
effektivisering gällande andra kostnadsposter inom verksamheten alternativt en finansiering 
genom en riktad satsning från kommunstyrelsen i kommunbidrag. 
 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden återremitterade 2023-03-31 ärendet till 
förvaltningen med uppdraget om att återkomma till nämnden med information om hur 
elevernas tillgång till kurator och skolpsykolog ser ut per skolenhetsnivå i nuläget, samt att 
förvaltningen tar fram kostnader för att sätta ett maxantal om: 
• 300 respektive 400 elever per kurator på skolenhetsnivå, 
• 1000 respektive 900 elever per skolpsykolog på skolenhetsnivå, 
• 300 respektive 900 elever per kurator/skolpsykolog på huvudmannanivå. 
Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen redogjorde i tjänsteskrivelse daterad 2023-
04-14 för aktuell bemanning på skolenhetsnivå/huvudmannanivå samt kostnader för 
maxantal kuratorer på skolenhets-/huvudmannanivå och psykologer på huvudmannanivå. 
Förvaltningen ställde sig positiva till att införa en maxgräns för antalet elever per 
skolkurator och skolpsykolog på en huvudmannanivå, men inte på en skolnivå. 
Innefattande att en skolkurator får ansvara för högst 400 elever, och en psykolog för högst 
1000 elever.  
 
Beslut 
1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande 
och överlämnar det till kommunfullmäktige. 
2. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden ger gymnasie- och 
vuxenutbildningsförvaltningen i uppdrag att under mandatperioden införa en maxgräns för 
antalet elever per skolkurator och skolpsykolog utifrån utredningen Bättre möjligheter för 
elever att nå kunskapskraven (SOU 2021:11). 
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Yrkanden 
Ordförande Juan-Tadeo Espitia (S) yrkar på att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
bifaller förvaltningens förslag till beslut.  
Kristian Månsson (V) och Ana Süssner Rubin (V) yrkar på att gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden beslutar att införa ett maxantal om 300 elever per kurator samt 
ett maxantal om 900 elever per skolpsykolog på en huvudmannanivå. Vidare yrkar Kristian 
Månsson (V) och Ana Süssner Rubin (V) på att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
inför en riktlinje innebärande att samtliga skolenheter ska eftersträva att införa ett maxantal 
om 300 elever per kurator.  
John Roslund (M) yrkar på att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden ger förvaltningen i 
uppdrag att redovisa tillgängligheten hos kuratorerna.  
Ordförande yrkar på att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden bifaller John Roslunds 
tilläggsyrkande.  
Oliver Limachi (SD) yrkar på att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslutar 
att yttrandet till kommunfullmäktige kompletteras med "Nämnden anser därför att 
finansiering bör ske genom en riktad satsning från kommunstyrelsen" i sista meningen, 
sista stycket.  
Oliver Limachi (SD) yrkar vidare på att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslutar 
att avslå vänsterpartiets yrkande, och bifaller moderaternas tilläggsyrkande.  
Ordförande yrkar på att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden avslår 
sverigedemokraternas ändringsyrkande och bifaller förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutsgång 
Ordförande upprepar förslagen och får nämndens godkännande att han har uppfattat dem 
korrekt. 
Därefter ställer han sitt yrkande om bifall till förvaltningens förslag till beslut om att införa 
en maxgräns för antalet elever per skolkurator och skolpsykolog utifrån SOU 2021:11 mot 
vänsterpartiets yrkande. Ordförande finner att nämnden beslutat bifalla hans yrkande. 
Därefter ställer han proposition på moderaternas tilläggsyrkande och finner att nämnden 
beslutat att bifalla detsamma.  
Slutligen ställer han sitt yrkande om bifall till förvaltningens förslag till yttrande mot 
sverigedemokraternas ändringsyrkande och finner att nämnden beslutat bifalla hans 
yrkande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Vänsterpartiet reserverar sig skriftligen mot beslutet enligt separat bilaga.  
Sverigedemokraterna reserverar sig skriftligen mot delar av beslutet enligt separat bilaga.  
  

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 
• Protokollsutdrag §64 GVNAU Uppdrag från kommunfullmäktige att utreda och 

införa en maxgräns på antal elever per kurator och skolpsykolog 
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• Tjänsteskrivelse 2023-04-14 - Uppdrag från kommunfullmäktige att utreda och 
införa en maxgräns på antal elever per kurator och skolpsykolog 

• Förslag till yttrande 2023-04-14 Uppdrag från kommunfullmäktige att utreda och 
införa en maxgräns på antal elever per kurator och skolpsykolog(3197916) (0)_TMP 

• Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2022-03-31 §88  Motion av Mohamed Yassin 
(MP) och Stefana Hoti (MP) om barn och ungas psykiska ohälsa 

• Yrkande från Vänsterpartiet om maxantal elever per kurator resp. skolpsykolog 
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Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 

Ärendenummer: GYVF-2022-3445 

 

Uppdrag från kommunfullmäktige att utreda och införa en maxgräns på antal 

elever per kurator och skolpsykolog 

 

Vi yrkade att ändra sista meningen i yttrandet från “Ett annat alternativ för finansiering är en riktad 
satsning från kommunstyrelsen i kommunbidrag” till “Nämnden anser därför att finansieringen bör 
ske genom en riktad satsning från kommunstyrelsen i kommunbidrag.  

 

Vi anser att införandet av en maxgräns bör finansieras av främst kommunstyrelsen då 
kommunstyrelsen slösar skattepengar i stället för att prioritera välfärden och då finansiering genom 
nämndens ansträngda budget riskerar nedskärningar på andra håll. 

 

Då vårt yrkande inte fick gehör reserverar vi oss mot beslutet.  

 

För Sverigedemokraterna Malmö 

 

________________________                                                                        ________________________ 

Oliver Limachi Hinojosa (SD)                                                               Åke Gusérus Bengtsson (SD) 

  

  

________________________                                                                        ________________________ 

Mia Lindqvist (SD)                                                                                            Monika Hansson (SD) 

 

2023-04-28 
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                                          Vänsterpartiet 

 
Reservation  
 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden, sammanträde 2023-04-28. 

Ärende nr 10. Uppdrag från kommunfullmäktige att utreda och införa en maxgräns på antal 

elever per kurator och skolpsykolog. 

 
Vänsterpartiet delar Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningens uppfattning om att det är 
positivt att införa en maxgräns för antal elever per kurator och skolpsykolog, eftersom den 
psykiska ohälsan bland barn och unga är ett växande samhällsproblem. Förvaltningens 
förslag är att införa en maxgräns om 400 elever per kurator och 1 000 elever per 
skolpsykolog på huvudmannanivå. Inför nämndens sammanträde 2023-03-31 framgick att 
verksamheten i stort sett redan uppfyller dessa mål. Samtidigt larmar fackförbundet SSR om 
att tillgången till elevhälsa och skolkuratorer är mycket varierande mellan stadens skolor.  
 
Vänsterpartiets uppfattning är att det behövs ytterligare resurser för att säkra att tillgången till 
kuratorer möjliggör att leva upp till de krav som lagstiftningen ställer. Av förvaltningens 
utredning framgår att fem gymnasieskolor i nuläget överstiger maxantalet 400 elever per 
kurator, varav flera skolor har så många som 600 - 700 elever per kurator. Kostanden för att 
införa ett maxantal om 300 elever per kurator på varje skolenhet motsvarar totalt åtta 
heltidstjänster - för förvaltningens samtliga gymnasieskolor. Vad gäller att införa ett maxantal 
elever om 900 per skolpsykolog motsvarar en kostnad för två heltidstjänster på 
huvudmannanivå. Vänsterpartiet har förståelse för att ekonomin är ansträngd, men anser att 
kostnaderna är rimliga i förhållande till att konkret förbättra öka tillgången till elevhälsa.  
 
Vänsterpartiet yrkade med anledning av detta att Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
skulle införa ett maxantal om 300 elever per kurator samt ett maxantal om 900 elever per 
skolpsykolog på huvudmannanivå samt att nämnden skulle införa en riktlinje innebärande att 
samtliga skolenheter ska eftersträva att införa ett maxantal om 300 elever per kurator. Det 
förslag röstades nej. Vänsterpartiet reserverar sig därför mot beslutet att inte bifalla våra 
yrkanden.  

 
 

Malmö, 2023-04-28 
 
Kristian Månsson                                                                            Ana Süssner Rubin 
 
 
Med instämmande av: 
Ellen Cederblad Arnesson                                                                 Vilmer Andersen 
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§ 73 Nämndinitiativ från Moderaterna om att säkerställa att utdelade 
betyg på skolor ska motsvara faktiska kunskaper 

GYVF-2023-1613 
 
Sammanfattning 
Moderaterna har 2023-04-26 inkommit med ett nämndinitiativ till gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden med uppdrag att grundskolenämndens presidium bjuds in till 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden i syfte att säkerställa att utdelade betyg på 
grundskolorna ska motsvara faktiska kunskaper.  
 
Beslut 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden återremitterar ärendet till förvaltningen 
för beredning.  

Beslutsunderlag 
• Nämndinitiativ Moderaterna Säkerställa att utdelade betyg motsvarar faktisk 

kunskap 
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§ 74 Nämndinitiativ från Sverigedemokraterna med uppdrag att 
tydliggöra för ungdomsrådet om befintliga stödinsatser under hela 
skolgången 

GYVF-2023-1615 
 
Sammanfattning 
Sverigedemokraterna har 2023-04-27 inkommit med nämndinitiativ med förslag till 
uppdrag åt förvaltningen att i samråd med ungdomsrådet tydliggöra var man ska vända sig 
för råd, stöd och insatser under hela skolgången.  
 
Beslut 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden återremitterar ärendet till förvaltningen 
för beredning.  

Beslutsunderlag 
• Nämninitiativ från Sverigedemokraterna - Tydliggör stödinsatserna 
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§ 75 Yttrande över remiss av motion av John Roslund (M) om att ta fram 
särskilt minnesdokument med Malmö stadsvapen att användas vid 
avtackning av Malmö stads fritidspolitiker 

GYVF-2023-109 
 
Sammanfattning 
John Roslund (M) har inkommit med en motion om att ta fram ett särskilt 
minnesdokument med Malmös stadsvapen att användas vid avtackning av Malmö stads 
fritidspolitiker. Förslaget innebär att ansvarig nämnd ges i uppdrag att ta fram ett särskilt 
minnesdokument med Malmö stadsvapen att användas vid avtackning av Malmö stads 
fritidspolitiker för att visa uppskattning av fritidspolitikers insats för stadens nämnder eller 
bolag. 
Motionen är lämnad på remiss till Malmö stads nämnder. 
 
Beslut 
1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande 
över motionen från John Roslund (M) om att fram särskilt minnesdokument med Malmö 
stadsvapen att användas vid avtackning av Malmö stads fritidspolitiker.  
2. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden förslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att bifalla John Roslunds (M) motion om att fram särskilt 
minnesdokument med Malmö stadsvapen att användas vid avtackning av Malmö stads 
fritidspolitiker.  

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• Prot. utd. §65 GVNAU Yttrande över remiss av motion av John Roslund (M) om 

att ta fram särskilt minnesdokument med Malmö stadsvapen för att användas vid 
avtackning av Malmö stads fritidspolitike 

• G-Tjänsteskrivelse Remiss angående Motion av John Roslund (M) om att ta fram 
särskilt minnesdokument med Malmö stadsvapen att användas vid avtackning av 
Malmö stads fritidspol 

• Förslag till yttrande 2023-04-05 över Motion från John Roslund (M) om att ta fram 
ett särskilt minnesdokument med Malmö stadsvapen vid avtackning av 
förtroendevalda(3180191) (1 

• Följebrev remiss av motion av John Roslund (M) om att ta fram särskilt 
minnesdokument med Malmö stadsvapen att användas vid avtackning av Malmö 
stads fritidspolitiker 

• Motion av John Roslund (M) om att ta fram särskilt minnesdokument med Malmö 
stadsvapen att användas vid avtackning av Malmö stads fritidspolitiker 
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§ 76 Återrapportering av uppdrag från nämnden att hitta 
effektiviseringsmöjligheter på förvaltningsnivå inom central 
administration 

GYVF-2023-930 
 
Sammanfattning 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslutade 2023-02-24 § 24, i samband med 
beslut om nämndsbudget 2023, att uppdra åt förvaltningen att: ”hitta 
effektiviseringsmöjligheter på förvaltningsnivå inom central administration, som inte 
innebär försämringar av kvaliteten på undervisning, elevhälsoarbete och lärarnas 
arbetsmiljö.”. På sammanträde 2023-03-31 fick nämnden en muntlig presentation av 
organisation, bemanning och arbetsuppgifter för förvaltningens centrala administration. 
Förvaltningens centrala administration säkerställer att nämnden uppfyller sina lagstadgade 
skyldigheter samt skyldigheter enligt reglemente och uppdrag från kommunfullmäktige 
utan att den administrativa bördan blir för stor i nämndens verksamheter. Den centrala 
administration säkerställer nämndens efterlevnad av skolförfattningarna som huvudman 
men även annan lag-stiftning som nämnden som offentlig förvaltning och arbetsgivare 
behöver efterleva såsom kommunallagen, förvaltningslagen, offentlighets- och 
sekretesslagen, tryckfrihetsförordningen, GDPR, lagen om tillgänglighet till digital offentlig 
service, språklagen, hälso- och sjukvårdslag-stiftning, LSS, lagen om medbestämmande i 
arbetslivet, arbetsmiljölagen med flera. 
Den centrala administrationen tar även fram förslag till fördelning av tilldelat 
kommunbidrag (2023 2,044 miljarder) för att kvalitativt uppfylla huvudmannens uppdrag 
enligt skollag samt är part i stadens övergripande samarbeten som främjar fullgörandet av 
nämndens uppdrag. 
Förvaltningens bedömning är att det inte finns utrymme för effektiviseringar inom central 
administration utan att det påverkar fullgörandet av nämndens uppdrag samt får negativa 
konsekvenser för skolverksamheterna. Med hänvisning till detta samt den presentation som 
visades för nämnden 2023-03-31 föreslår förvaltningen att nämnden beslutar att uppdraget 
anses besvarat.  
 
Beslut 
1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslutar att effektiviseringar inom central 
administration inte är möjliga utan att det innebär försämringar av kvaliteten på 
undervisning, elevhälsoarbete och lärarnas arbetsmiljö och anser därmed uppdraget vara 
besvarat.   
  
   

Reservationer och särskilda yttranden 
Moderaterna anmäler särskilda yttranden enligt separat bilaga.  
Vänsterpartiet avser lämna in ett särskilt yttrande. Vid justering av protokollet har inget 
särskilt yttrande lämnats in. 
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Beslutsunderlag 
• Protokollsutdrag §66 GVNAU Återrapportering av uppdrag från nämnden att hitta 

effektiviseringsmöjligheter på förvaltningsnivå inom central administration 
• G-Tjänsteskrivelse GVN 2023-04-28 Återrapportering av uppdrag från nämnden 

att hitta effektiviseringsmöjligheter på förvaltningsnivå inom central administration 
• Presentation GVN 2023-03-31 
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Särskilt yttrande 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden  

Datum 2023-04-28 

Ärende 12. Återrapportering av uppdrag från nämn-
den att hitta effektiviseringsmöjligheter 
 

Vi moderater kan med viss förvåning konstatera att vår förvaltning lär vara den mest vältrim-
made organisationen i Malmö stad. Inte någon effektivitetsmöjlighet fanns att finna. Exempel-
vis Kommunikationsavdelningens 39,5 anställda med sin chef och tre underchefer är exakt 
så trimmad som den kan bli. Det är första gången vi varit med om att inte få ett enda förslag 
om effektiviseringsmöjligheter som vi beslutat om.  

Bra att vår förvaltning är så trimmad. 

 

John Roslund (M) Mats Mattsson (M) Malin Ahlström (M) 

Med instämmande av 

Lena Hjalmarsson (M) Ahmad Marof Jaro (M) Jonathan Rosenqvist (M) 
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§ 77 Yttrande över samrådsförslag för detaljplan för fastigheten 
Amphitrite 1 m.fl. i Västra Hamnen i Malmö (Dp 5792) 

GYVF-2023-1418 
 
Sammanfattning 
Stadsbyggnadskontoret har sänt remiss av samråd för detaljplan för fastigheten Amphitrite 
1 m.fl. i Västra Hamnen i Malmö (Dp 5792) till gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
för yttrande. 
Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen är positiv till planförslaget, framför allt att 
det möjliggör högskole- och universitetsutbildning och därmed bidrar till en gynnsam 
utbildningsmiljö i Västra hamnen där gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden planerar att 
starta två gymnasieskolor. 
  
 
Beslut 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
yttrande och överlämnar detsamma till stadsbyggnadskontoret.  

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Kristian Månsson (V) anmäler särskilt yttrande för vänsterpartiet enligt separat bilaga.  
Vänsterpartiet reserverar sig muntligen mot beslutet.  

Beslutet skickas till  
Stadsbyggnadskontoret 

Beslutsunderlag 
• Protokollsutdrag §67 GVNAU Yttrande över samrådsförslag för detaljplan för 

fastigheten Amphitrite 1 m.fl. i Västra Hamnen i Malmö (Dp 5792) 
• G-Tjänsteskrivelse - Samråd för granskning av detaljplan för fastigheten Amphitrite 

1 m.fl. i Västra Hamnen i Malmö 
• Förslag till yttrande GVN 2023-04-28 - Samråd för detaljplan för fastigheten 

Amphitrite 1 m.fl. i Västra Hamnen i Malmö (Dp 5792) 
• Följebrev till samråd för Detaljplan för fastigheten Amphitrite 1 m.fl. i Västra 

Hamnen i Malmö (Dp 5792) 
• Följebrev till VB: Samråd för Detaljplan för fastigheten Amphitrite 1 m.fl. i Västra 

Hamnen i Malmö (Dp 5792) 
• Särskilt yttrande Detaljplan för fastigheten Amphitrite 1 m.fl. i Västra Hamnen i 

Malmö (Dp 5792) bilaga §82a 
• Särskilt yttrande angående Detaljplan för fastigheten Amphitrite 1 m.fl. i Västra 

Hamnen i Malmö (Dp 5792) §497a 
• Särskilt yttrande angående  Detaljplan för fastigheten Amphitrite 1 m.fl. i Västra 

Hamnen i Malmö (Dp 5792) §497b 
• Plankarta - Detaljplan för fastigheten Amphitrite 1 m.fl. i Västra Hamnen i Malmö 

(Dp 5792) 
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• Planbeskrivning Detaljplan för fastigheten Amphitrite 1 m.fl. i Västra Hamnen i 
Malmö (Dp 5792) 
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Vänsterpartiet 

 
 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 2023-04-28 
 
Ärende 13, Yttrande över samrådsförslag för detaljplan för 
fastigheten Amphitrite 1 m.fl. i Västra Hamnen i Malmö 
 

Särskilt yttrande  
 
Södra Varvsbassängen behöver en grön “Kajplats 305” 
 
I samrådsunderlaget ska fastigheten som är placerad väster om Malmö universitets 
byggnad Niagara få en detaljplan. Området är idag helt bebyggt och de gamla kajerna är 
hårdgjorda. Det finns ett behov av grönska vilket saknas i området idag.  
 
Vi håller med om resonemanget att det är avgörande att byggnadens bottenvåning ut mot 
kajen ska bidra med liv till kringliggande gaturum och kajstråk, men vi tror inte att det 
räcker. 
 
Vi anser att en väl utformad grön “Kajplats 305” skulle bli en tillgång i stadsmiljön som 
präglas av mycket hårt trafikerade gator (Neptunigatan och Nordenskiöldsgatan samt en ny 
kommande bussgatan genom Styrmansgatan och över hamnbassängen). 
 
Därför anser vi att det fler kvaliteter bör få plats i förslaget till detaljplan och att denna 
utformas så att det ryms grönska mellan den tilltänkta byggnaden och kajen – och helst 
vidare in på både Beijerskajen och mot Styrmansgatan. 
 
 
För Vänsterpartiet 
 
Kristian Månsson  Ana Süssner Rubin  
 
 
Med instämmande av 
 
Vilmer Andersen, ersättare Ellen Cederblad Arnesson, ersättare 
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§ 78 Redovisning av delegerade beslut under perioden 2023-03-24 - 
2023-04-18 

GYVF-2023-1483 
 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen 6 kap. 37 § kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i vissa 
ärenden, så kallad delegering. En nämnd får uppdra åt presidiet, ett utskott, en ledamot 
eller ersättare att besluta på nämndens vägnar i ett visst ärende eller en viss grupp av 
ärenden. Enligt 7 kap. 5-8 §§ samma lag får nämnden även uppdra åt en anställd att besluta. 
De beslut som får delegeras finns med i nämndens delegationsordning. Alla beslut som 
fattats med stöd av delegation ska redovisas på nästa nämndsammanträde. 
 
Beslut 
1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner rapporteringen av föreliggande 
delegationsbeslut. 

Beslutsunderlag 
• Redovisning av anställningsavtal under perioden 2023-03-24 - 2023-04-18 
• Redovisning av delegerade beslut under perioden 2023-03-24 - 2023-04-18 
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§ 79 Anmälningar för kännedom 
 
Beslut 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har tagit del av följande inkomna 
anmälningar för dess kännedom: 

Anmälningar 
• GYVF23167351 GYVF-2023-1535-1.1  Protokollsutdrag 

Grundskolenämnden §41 Överenskommelse avseende hantering av vissa 
statsbidrag 

• GYVF23167950 GYVF-2023-1008-6  Minnesanteckningar 
ungdomsrådet 2023-04-13 

• GYVF23167647 GYVF-2023-1534-1.1  Tjänsteskrivelse stadskontoret 
Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2023-2032 

• GYVF23167651 GYVF-2023-1534-1.3  Protokollsutdrag 
Kommunfullmäktige 2023-03-23 § 58 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2023-
2032 

• GYVF23167685 GYVF-2023-1535-2.1  Arbetsmarknads- och 
socialnämndens beslut 2023-03-30 §89 om Överenskommelse avseende hantering 
av vissa statsbidrag från Migrationsverket 

• GYVF23167717 GYVF-2023-1535-3.1  Förskolenämndens beslut 2023-
03-29 §43 Överenskommelse av fördelning av statsbidrag för flyktingar 

• GYVF23168128 GYVF-2023-235-4  Protokoll gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämndens arbetsutskott 2023-04-19 

• GYVF23168053  Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2023-04-12 § 82 Beslut 
Remiss från Utbildningsdepartementet, Statens ansvar för skolan, ett besluts- och 
kunskapsunderlag med reservation (V) och särskilt yttrande (L) 

• GYVF23168050 GYVF-2023-159-8.1  Tjänsteskrivelse stadskontoret 
Remiss från Utbildningsdepartementet - Statens ansvar för skolan - ett besluts- och 
kunskapsunderlag (SOU 2022:53) 

• GYVF23168052  Kommunstyrelsens yttrande över Remiss från 
Utbildningsdepartementet - Statens ansvar för skolan - ett besluts- och 
kunskapsunderlag (SOU 2022:53) 

• GYVF23168413 GYVF23168413  Ojusterat Förvaltningsrådsprotokoll 2023-04-21 
• GYVF23168414 GYVF23168414  Bilaga 1 till förvaltningsrådsprotokoll 2023-04-

21  Individuell progression IM 
• GYVF23168415 GYVF23168415  Presentation 18 april 2023 strategisk 

Ledningsgrupp Bilaga 2 till förvaltningsrådsprotokoll 
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	GVN 2023-04-28 särskilt yttrande moderaterna Ärende 5 Rapport kvalitet och inflytande samt trygghet och studiero vuxenutbildningen
	§67 - Uppdrag åt gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen att erbjuda kommunal vuxenutbildning i svenska (SFI) för ukrainska medborgare skyddade enligt massflyktsdirektivet i Malmö stad 
	Sammanfattning
	Beslut
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§68 - Yttrande över skolinspektionens tematiska kvalitetsgranskning av kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare (sfi) - GYVF-2022-1941
	GYVF-2022-1941
	Sammanfattning
	Beslut

	Reservationer och särskilda yttranden
	Beslutet skickas till
	Beslutsunderlag


	GVN 2023-04-28 Särskilt yttrande från moderaterna Ärende 6 Skolinspektionens tematiska kvalitetsgranskning av kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare (SFI)
	§69 - Återrapportering utveckling av verksamhetsförlagd utbildning (VFU) som en resurs för kompetensförsörjning - GYVF-2022-2067
	GYVF-2022-2067
	Sammanfattning
	Beslut

	Ungdomsrådets yttrande:
	Beslutsunderlag


	§70 - Yttrande över remiss från Utbildningsdepartementet - Statens skolverks förslag till nationell digitaliseringsstrategi för skolväsendet 2023-2027 - GYVF-2023-1148
	GYVF-2023-1148
	Sammanfattning
	Beslut

	Yttrande från ungdomsrådet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer och särskilda yttranden
	Beslutsunderlag


	GVN 2023-04-28 Särskilt yttrande Vänsterpartiet Yttrande över remiss för nationell Digitaliseringsplan
	§71 - Yttrande över ansökningar om godkännande som huvudman för fristående skolor 2023 - GYVF-2023-787
	GYVF-2023-787
	Sammanfattning
	Beslut

	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer och särskilda yttranden
	Beslutsunderlag


	GVN 2023-04-28 Särskilt yttrande Vänsterpartiet Yttrande över Godkännande av friskolor som huvudman
	GVN 2023-04-28 Reservation moderaterna Ärende 9  Yttranden över ansökningar om godkännande som huvudman för fristående skolor 2023.
	§72 - Uppdrag från kommunfullmäktige att utreda och införa en maxgräns på antal elever per kurator och skolpsykolog - GYVF-2022-3445
	GYVF-2022-3445
	Sammanfattning
	Beslut

	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer och särskilda yttranden
	Beslutet skickas till
	Beslutsunderlag
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